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Hermed indkaldelse til Bellahøj 21st Barkings årlige grupperådsmøde

Tirsdag den 28. Februar 2023 kl. 18:00-20:00
Spejderhuset, Brønshøjvej 29b, 2700 Brønshøj

Grupperådet består af gruppens medlemmer og bestyrelsen. Alle der har 
interesse i Bellahøj-spejderne kan deltage i grupperådsmødet. Det vil være muligt 
at høre mere om gruppens planer for 2023, hvilke visionsplaner der skal arbejdes 
med og hvordan er økonomien Der skal vælges bestyrelsesmedlemmer og 
repræsentanter til bla. Divisionsråd.

Dagsorden
1. Valg af dirigent og referent

2. Beretning fra ledergruppen, grenene og bestyrelsen

3. Fremlæggelse af årsregnskabet for 2022

4. Behandling af indkomne forslag

5. Fastsættelse af kontingent for det kommende år.

6. Fremlæggelse og godkendelse af budget for 2022

7. Fremlæggelse og godkendelse af budget for 2023

8. Vedtagelse af udviklingsplan

9. Fastsættelse af antal pladser i bestyrelsen

10. Valg til bestyrelsen, der består af:
   a) Formand, Morten Holch (ikke på valg)
   b) Kasserer, Jakob Voltelen (på valg, modtager genvalg)
   c) Valg af bestyrelsesmedlemmer (genvalg af nuværende medlemmer og/eller 
valg af nye)

11. Valg til korpsrådet  - 2 stemmeberettigede

12. Valg til Divisionsrådet - 5 stemmeberettigede

Grupperådsmøde d. 28/2
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13. Valg af revisor og revisorsuppleant

14. Eventuelt

Forslag, der ønskes behandlet på grupperådsmødet, skal være formanden i 
hænde senest 14 dage før mødet; d. 14. feb. 2023. Formand: formand@b21b.dk
Hvis i har lyst til at hjælp gruppen, ved at deltage i bestyrelsesarbejdet er 
I meget velkomne, I kan kontakte formand@b21b.dk  for at høre mere om 
bestyrelsesarbejdet.

Grupperådsmøde d. 28/2
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DDS Forkortelser og udtryk
Ved det kommende grupperådsmøde vil der være forældre, der ikke tidligere har 
deltaget og derfor til tider vil være lidt fortabt i forkortelser og udtryk. Derfor denne 
korte beskrivelse af Det Danske Spejderkorps’ opbygning, et par faktabokse og 
en liste over de mest brugte forkortelser.

Om DDS
DDS har et korpsråd der er 

korpsets øverste myndighed, 
som mødes til korpsrådsmøde – 

KRM – hvert efterår.
Ud fra 2/3 dels-princippet vælges 
her en korpsledelse bestående 
af 12 personer, der varetager 

ledelsen af korpset og bl.a. har 
ansvaret for at det pædagogiske, 

administrative og økonomiske 
arbejde og at korpsets love og 

retningslinjer overholdes. 
Korpsrådet består af 2 

repræsentanter fra hver 
gruppe og divisionerne samt 

korpsledelsen.

Om gruppen
En gruppe har et grupperåd, der består af forældre til medlemmer 
under 18, medlemmer der er fyldt 15 og bestyrelsen. På det årlige 

grupperådsmøde vælger grupperådet medlemmer til gruppebestyrelsen, 
der tilstræbes at bestå af civile, ledere og unge.  

Bestyrelsen har ansvaret for at gruppen ledes i overensstemmelse med 
DDS’ formål, arbejdsgrundlag, love og værdier, ansvar for økonomi, 

udviklingsplaner, at gruppen er “kørende”.

Om Divisionen
Hver division har et divisonsråd, 

der er divisionens øverste 
myndighed, som mødes hvert 

år i marts. Det består af 5 
repræsentanter fra hver gruppe 

og en divisionsledelse. 
Her vælges divisionsledelsen 

/ 6 medlemmer, der har 
ansvaret for at planlægge 
og lede divisionsarbejdet 
i overensstemmelse med 

DDSs formål, arbejdsgrundlag 
og værdier, fx også støtter 

grupperne, divisions økonomi 
og sikre af der afholdes 

arrangementer for grupperne.
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DDS Forkortelser og udtryk
Om grenene

Hos mikro og mini-grenen introduceres 
patruljesystemet og hos junior og trop 

arbejdes der fokuseret med patruljeledere 
og -assistenter i patruljerne – disse 

benævnes hos os i troppen som radiser. 
Hos seniorerne og BOB er der både klan 

og sjak-arbejde.

Grene hos B21B
Mikro: 1. klasse
Mini: 2.-3. klasse

Junior: 4.-5. klasse
Trop: 6.-9. klasse

Senior: 16 – ca. 24 år
BOB: ca. 24+

Grupper - ca. 400
Bellahøj 21st Barking

Divisioner - 35 på landsplan
Absalon Division

Det Danske Spejderkorps
ca. 35.000 medlemmer

DDS Forkortelser og udtryk

Gruppen bruger ofte følgende 
forkortelser

Bestyrelsesformand BSF 
Gruppekasserer GK
Bestyrelsesmedlem BSM
Leder i bestyrelsen BSML 
Søkyndigt medlem SØK
Korpsrådsmedlem KRMB

Gruppeleder GL
Gruppeassistent GA 
Gruppehjælper GH
Afdelingsleder AFDL 
Afdelingsassistent AFDA 
Patruljeleder, -assistent PL/PA
Bellahøj Old Boys ( & piger) BOB

Divisionen bruger ofte følgende forkortelser

Divisionskasserer DK
Divisionschef DC
Divisionsledelsesmedlem DLM
Divisionens korpsrådsmedlem DKRM
Divisionsrådsmedlem DRM

 Korpset bruger ofte følgende forkortelser:

Korpsledelsen KOL
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2022 blev året, hvor vi igen kom tilbage til normalen med masser af møder 
og turer og Spejdernes Lejr som et højdepunkt for spejderaktiviteterne. Årets 
vigtigste og største begivenhed for gruppen er naturligvis at vi har fået vores eget 
hus, og der skal igen lyde en stor tak til alle der her været med til at gøre dette 
muligt. Der er blevet ydet et kæmpe stykke arbejde. Spejderhuset blev taget i 
brug i april og naturligvis med en stor indvielsesfest. Det har siden været dejligt af 
se den megen aktivitet der er i og rundt om huset – især til spejderaktiviteter, men 
vi kan også se at uderummet bliver brugt af mange lokale børnefamilier.
Bestyrelsen og mange andre har brugt meget tid til diverse møder til at definere 
og fordele de mange forskellige opgaver der følger med som ”hus-ejere”.  Især 
drift og vedligehold af spejderhuset fylder meget, hvor helt normale hverdagsting 
såsom sortering af affald, tømning af affaldscontainere, lys op langs indkørslen 
skal afklares med kommunen, der skal laves brugsaftaler med Vandtårnet og 
Brønshøj skole ligesom vi selv skal finde ud af hvordan vi drifter spejderhuset.
Der er stadig brug for hjælp til de mange forskellige opgaver der er, og vi har i år 
forsøgt at have arbejdsaftener på de forskellige ugedage, hvor der er grenmøder. 
Der har gjort at der har været mere kontinuitet i arbejdet i stedet for 1-2 gange 
om året. Det er især velegnet, da vi stadig har mange delopgaver eks. samling af 
sko-reol på en aften og lakering/maling af denne arbejdsaftenen efter. Vi håber 
at forældrene fortsat gerne vil bakke op om disse aftener, da der stadig er mange 
opgaver, der skal løses.
 
På Vandtårnsgrunden ligger også Brønshøj Vandtårn, som vi har fået et rigtig 
godt samarbejde med. Vi har fælles faciliteter i form af ”udendørs” toilet, opkørsel 
og skraldefaciliteter, hvorfor det er vigtigt at vi hjælper hinanden. Da ”lyset” 
skulle tændes på Vandtårnet i december, deltog mange forældre og ledere med 
uddeling og salg af æbleskiver og gløgg til deltagere i dette arrangement. Vi fik 
vist vores spejderhus fra en rigtig hyggelig side, da der var bål og popning af 
popcorn i gården samt opstillede borde og bænke, hvor folk hyggede sig med 
varm gløgg og lune æbleskiver.
Når vi hjælper ved sådan et arrangement samt ved vores salg af juletræer på 
Vandtårnsgrunden, tjener gruppen penge som anvendes til køb af nyt udstyr 
eksempelvis telte. Yderligere bliver der ansøgt diverse fonde, og i år har vi 
modtaget ca. 70.000 kr. fra Friluftsrådet og Nordea fonden til nye spejdertelte. 
Dem kan spejderne glæde sig til at bruge på i 2023 og mange år frem.
Igen i år har vi haft salg af juletræer på Vandtårnsgrunden, tak til 
juletræsudvalget, der har gjort et stort stykke arbejde med at sætte hegn og lys 
op samt lave bemandingsplaner. Desværre er det stadig svært at få dækket alle 
vagter ind og mange ledere tager flere vagter, samtidig med at de har almindelig 
mødeaktivitet i løbet af december. I år forsøgte vi at lave vagter grenvis, så man 

Bestyrelsens beretning
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kunne stå sammen med andre spejdere fra samme gren som ens barn. Det viste 
sig dog at være lidt svære at gennemføre i praksis, da man alligevel blev nødt til 
at tager vagter hørte til andre grene for at få det hele til at gå op
 
For at takke lederne for deres store indsats har vi også i år afholdt leder/
bestyrelses-grill inden sommerferien og minsandten om der ikke også blev klemt 
en jubilæumsfest ind efter en vellykket arbejdsdag. Gruppen fyldte 80 år og er 
ved at være en gammel dame.
 
I 2023 ser vi frem til masser af spejderarbejde i gruppen, sjove weekendture og 
fede sommerlejre. Som bestyrelse håber vi også at mange af de ting omkring 
opgaver og aftaler med den nye hytte falder på plads, så de kører mere 
rutinemæssigt.
 
På vegne af bestyrelsen
Morten Holch

Bestyrelsens beretning
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Ved årsskiftet til 2022 bestod lederteamet af følgende 8 mikroledere; Thomas, 
Nea, Bertram, Jens Christian, Daniel, Amalie, Louise og Iben, vi holdt ledermøde 
med fordeling af opgaverne i august. Der var 24 spejdere ved holdets start i 
2021, og efter årsskiftet 19 spejdere. Efter sommerferien rykkede 18 mikroer op til 
minigrenen.
Mikroholdet 2021-22 var i 2022 afsted på 1 weekendtur med 1 overnatning d. 
26-27. marts, og i Pinsen deltog 12 mikroer i Egemosens mikrosommerlejr med 
3 overnatninger i telt. Mikroerne deltog således ikke i Spejdernes Lejr 2022 
sammen med resten af gruppen. På grund af placeringen af sommerlejren i 
Pinsen, blev det for presset med endnu en weekendtur, så der blev i stedet holdt 
en aktivitetsdag med mad over bål og teltslagning for mikroerne, så de fik indtryk 
af dette inden sommerlejren.
Frem mod sommerferien og oprykningen på Gruppeturen i august arbejdede 
mikroerne med stjerner, planeter og mørket, at klare sig selv bl.a. omkring at 
pakke rygsæk og praktiske spejderfærdigheder som båltænding, prøvet at finde 
og bruge spiselige ting fra naturen og selv lavet lidt mad med patruljen.
 Op til sommerferien viste opgaven med at sammensætte et nyt hold 

Mikroernes beretning
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Mikroernes beretning
mikroer sig at indeholde en del benspænd, da der var få piger på venteliste, og 
flere takkede nej af forskellige årsager, også efter holdstart og de første 3 møder. 
Da der som hovedregel ønskes et hold mikroer, hvor der ikke er tung overvægt 
af enten piger eller drenge af de max 24 børn der tages ind, er holdet 2022-23 
på 16 børn, 7 piger og 9 drenge, fordelt på 3 patruljer, i skrivende stund Pantere, 
Grise og Polarulve. Spejderne har selv valgt deres patruljenavne, og der er god 
stemning i børnegruppen. 
Holdet har i skrivende stund været på 2 dagsture, d. 24. september og 13. 
november, og de har arbejdet med kort og kompas, førstehjælp og at snitte med 
kniv. På dagsturen i november gik de 5 km omkring Utterslev Mose og fik 5-km 
mærke for dette. 
På ledersiden stoppede Thomas og Amalie ved sommerferien og Jens Christian i 
december, mens Jeppe kom med i lederteamet midt i september.
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Mikroernes planer
Ved årsskiftet 2022-23 bestod lederteamet af følgende mikroledere: Nea, Bertram, 
Daniel, Jeppe, Mette, Louise og Iben, vi holdt ledermøde i januar for at fordele 
opgaverne i grenen. Om det relativt store lederhold skal det indskydes, at mange 
af mikrolederne har stort behov for at passe deres uddannelsesforløb, der er også 
ofte sygemeldinger, der er derfor sjældent mere end 3-4 ledere til stede på hvert 
møde. 
Det kommende halvår for de nuværende mikrospejdere indeholder 2 
weekendture, der bygger op mod sommerlejren med 3 overnatninger i uge 30, 
formodentlig først på ugen. Den første tur er d. 25-26. marts med 1 overnatning, 
den næste er d. 12-14. maj med 2 overnatninger, der er bestilt hytte til begge ture. 
Der kommer ikke til at blive arrangeret flere dagsture.
Frem mod sommerferien kommer mikroerne til at arbejde med stjerner, 
planeter og mørket, at klare sig selv bl.a. omkring at pakke rygsæk og praktiske 
spejderfærdigheder som båltænding, og til maj får de som noget særligt i år besøg 
af en Naturvejleder, der vil undersøge naturen sammen med dem. Det glæder vi 
os meget til, der vil formodent 
Det forventes at blive muligt at fylde generationen op til gennemsnitlig størrelse 
på 10 piger og 10 drenge i forbindelse med oprykning til minigrenen, hvor børn på 
relevant klassetrin og deres forældre måske leder efter ny fritidsaktivitet. 
I forhold til rekruttering af det kommende hold 2023-24 vil vi forsøge at imødegå 
den ærgerlige udvikling med få spejdere på venteliste. For det første skal der 
tages kontakt tidligere end sidste år til den kommende generation af mikroer, 
med henblik på at få kontakt inden de lægger sig fast på andre muligheder. De 
børn, der melder at de ønsker at starte til mikrospejd, bliver inviteret til 1 eller 2 
aktivitetsdage i maj/juni for at skabe tryghed om spejderstarten i slutningen af 
august. Hvis der igen ikke er nok børn på venteliste, vil de også blive opfordret 
til at kontakte deres netværk, i lighed med i år. Herefter vil hele gruppen blive 
kontaktet for mulige spejdere i spejderfamiliernes netværk. 
Med hensyn til aktiviteter, ligger det ret fast i mikrogrenens program at de i lighed 
med foregående år kommer afsted på 2 dagsture i september november, og at 
de kommer til at arbejde med kort og kompas, førstehjælp og at snitte med kniv. 
På dagsturen i november tager de 5-km-mærket for at gå 5 km omkring Utterslev 
Mose. 



- 13 -

For minierne har meget af 2022 stået i håndværkets tegn. Vi startede året med at 
bygge vores egne små lygter til at lyse op i de mørke vinteraftner. Der blev savet, 
hamret og banket til den store guldmedalje, men spejderne byggede deres egne 
fyrfadslygter. 

I februar fejrede vi Tænkedag (Robert og Olave Baden Powells fælles fødselsdag 
den 22. februar). Sammen med de andre spejdere fra gruppen lavede vi nogle 
sjove lege, som lærte os lidt om økosystemer og naturens ressourcer.

I løbet af vinteren havde vi også gang i madlavning på Trangia. Spejderne fik 
tilberedt en hel menu med suppe, hovedret og dessert på Trangia. Selvom det 
ikke altid var lige let - og ikke mindst opvaske kunne være lidt træls - så var det 
også sjovt og hyggeligt.

Vi har taget et øde ø mærke, hvor vi legede, at vi styrtet ned med fly på en øde 
ø og skulle bygge bivuaker, skaffe rent drikkevand og mad, tænde ild uden 
tændstikker og blive enige om nogle regler for vores lille ø-samfund.

Vi har selvfølgelig også været afsted på nogle ture i løbet af foråret. Vi har været 
ude og gå 5 km i Utterslev mose, og 10 km langs Københavns Havn (hvor vi også 
fik både sejlet med færgebussen og spist is). Vi har været på den årlige bivuaktur 
i marts - selvom det var en kold nat hold gruppens soveposer os varme, men 
det var en kold morgen. Så har vi deltaget i Oak City Rally, hvor spejderne løber 
omkring 10 km med en sæbekassebil - i år med tre minibiler.

Årets sommerlejr var en smule anderledes end den plejer at være. I år var 
der nemlig Spejdernes Lejr 2022 i Hedeland ved Roskilde. Næsten halvdelen 
af minierne var med på lejren - nogle en tre-fire dage og resten hele ugen. Vi 
havde en dejlig uge pakket med en masse sjove, spændende og udfordrende 
aktiviteter. Det var en kæmpe oplevelse for minierne at være på lejr med næsten 
40.000 andre spejdere fra hele verden. Vores færdigheder blev sat på prøve, 
når vi sammen med de andre godt 110 andre spejdere fra Bellahøj 21st Barking 
skulle hente indkøb og lave mad over bål (der skal ret meget mad til at mætte så 
mange). Vi fik prøve mange sjove aktiviteter fra besøg i vikingetiden, sjove løb 
på Mosede fort og fællesdag med sang, dans og stomp til en tur i svømmehallen 
og gående på opdagelsen på den kæmpe lejrplads. Alt i alt en kæmpe oplevelse, 
som spejderne ikke glemmer foreløbig.

Efter sommerferien startede vi traditionen tro med gruppeturen, hvor vi måtte sige 
farvel til halvdelen af minierne der rykkede op til juniorerne. Heldigvis var der en 

Miniernes beretning
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flok nye, søde og sjove mikroer, som blev til minier.

I efteråret har vi traditionen tro øvet os på nogle spejderfærdigheder. De store 
minier fra 3. klasse har lært de nye minier fra 2. klasse, hvordan man bruger en 
sav, og der blev savet en masse brænde. Vi har også fået nogenlunde styr på 
råbåndsknob, tømmerstik, dobbelt halvstik og flagknob; de færdigheder blev 
der god brug for, da hver patrulje byggede et raftetårn, som kunne bære hele 
patruljen.

Vi har selvfølgelig også været på ture - både det årlige mikro-/minitræf i Absalon 
Division. Denne gang drog vi sammen med mikro- og minispejdere fra hele 
København til Valhalla for at hjælpe guderne med at trylle Thors elskede hammer 
tilbage til normal størrelse efter at Loke var kommet til at pille lidt ved den. Og 
så har vi været på tur til Orekilde. Her øvede vi lidt kort og kompas på en gåtur i 
skoven, byggede huler, legede og tændte bål - og så var der gået helt kuk i tiden 
for lederne. Dagen startede med spaghetti bolognese og sluttede med havregryn 
og boller.

I har også nået at ombygge gamle paller og hønsenet til flotte insekthoteller, 
som er sat op på siden af vandtårnet - så håber vi bare der flytter en masse 
små beboere ind. Det var en del af et nyt vilde rødder forløb, hvor vi også havde 
besøg af en naturvejleder. Forløbet er blevet til i samarbejde mellem DDS, 
Landsforeningen Praktisk Økologi og Danmarks Naturfredningsforening.

Inden juleafslutningen - som vi for første gang kunne holde i vores nye, flotte hytte 
- nåede vi også at øve os lidt med kort og kompas. Der er blevet tegnet og gået 
ruter rundt i området omkring vandtårnet, så spejderne forhåbentlig er lidt bedre til 
at finde vej.

I løbet af 2022 har vi også været så utrolig heldige, at få lidt flere ledere i 
grenen. Fra nytår har Casper og Signe slået deres folder i minigrenen, og efter 
sommerferien fik vi også hjælp af Amalie og Elisabeth, så vi nu er oppe på syv 
ledere til de knapt 40 minispejdere.

Miniernes beretning
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Miniernes planer
Planen for spejderaktiviteterne i mini-grenen frem til sommerferien ligger klar. 
Vi starter med Nørd-forløbet, hvor vi over en fire-fem møder vil lave forskellige 
eksperimenter - fra at “gro” krystaller, affyre raketter til at se på stjerne og måle 
surheden af forskellige ting med rødkål. Det bliver forhåbentligt nogle sjove og 
lærerige møder, hvor spejderne går på opdagelse i naturvidenskabens verden.

Vi planlægger også en række møder, hvor spejderne skal blive mere 
selvstændige - de skal kunne pakke deres egne turtasker og grej, de skal ud 
og køre bus og tog på egen hånd, de skal kunne bygge en bivuak og lære at sy 
mærker på deres uniformer.

Vi gentager også successen med at lave mad på Trangia og over bål. Over 
tre møder sammensætter vi en menu med forret, hovedret og dessert, som 
spejderne lærer selv at tilberede - og vaske op bagefter 🙂

Som noget nyt prøver vi også kræfter med Filmmager-mærket. Her skal 
spejderne lave små instruktionsvideoer til andre spejdere, fx en video som viser 
hvordan man laver det perfekte dobbelt halvstik, bygger en bivuak, samler en 
Trangia eller ringer til 112. Her kaster både ledere og spejdere sig ud i noget helt 
nyt.

Ud over de ugentlige møder skal vi naturligvis også deltage i forskellige løb og 
ture. I foråret deltager vi i gruppens fælles Tænkedag. Vi tager på vores egen 
bivuak-tur i marts (heldigvis har gruppen vintersoveposer, som vi kan låne). 
I april tager vi en overnatning i vores egen hytte og vi deltager på SuperDivi 
sammen med en masse andre spejdere. I maj giver vi gruppens sæbekassebiler 
en overhaling, så de er top-tunede til det årlige Oak City Rally i juni. Vi skal 
også ud og gå både 5 og 10 km - og så slutter vi selvfølgelig spejderåret af med 
sommerlejren i slutningen af juli - i år planlægger vi at tage til Næsbycentret.

Planerne for efteråret er endnu ikke helt faste, men vi kommer helt sikkert til at 
deltage på gruppeturen, på Absalon Divisions årlige mikro-/minitræf og drage 
afsted på en tur for os selv.
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Vi startede 2022 med at hygge med 
knob og bål. Til første møde dukkede der 
ikke mange spejdere op så i år starter vi 
først i uge 2.
Vi vil altid gerne bruge møderne på 
at træne spejdernes færdigheder, så 
det næste vi tog fat på var kort og 
kompas. Det er en god gammel kending 
som både giver anledning til sjove 
løbsaktiviteter, og til trods for en verden 
af GPS’er stadig er vigtig at kunne.

Dernæst holdt vi traditionen tro 
Tænkedag, som er en tilbagevende dag, 
hvor spejdere i hele landet bruger tid på, 
ja, at tænke. Det giver mulighed for at 
give sig selv ro til at overveje de lidt større emner som spejder - ofte er emnet det 
“hvorfor” som man ikke ellers får overvejet.

I foråret blev der også tid til en juniortur, hvor vi havde de seje 10-11 spejdere 
med. Vi byggede A-bukke og kastede med redningsreb. Det blev også til en 
længere gåtur i den frosne skov. Om aftenen gik vi igen i skoven for at lege 
smuglerleg og der var kun 2 spejdere der sad fast i sumpen så det var en succes. 

Efter påske kunne vi som den første gren i gruppen holde møde i det nye 
spejderhus. Det fejrede vi med at tænde ikke mindre end 6 bål i gården hvor vi 
lavede svensk pølseret.

Derudover bød foråret også på en JuniorDivi, hvor vi igen i år skulle dyste mod de 
andre juniorer i divisionen. 
Juniorerne gjorde det godt - selvom man ikke vinder det hele, kan man stadig 
godt være dem der har det sjovest :D.

 Vi brugte også møder og arbejdsdage på at gøre os klar til årets Oak City Rally. 
Det lykkedes med en del slid at få gjort 2 biler klar til start, og alle hold havde 
et godt løb, hvor nogen fik udfordret sig selv med punkteringer, stejle bakker og 
mange kilometer løb.

De næste møder fik vi brugt på at planlægge et møde for minierne! Det var et hit, 
og gav gode erfaringer med hvordan man finde på og planlægger aktiviteter for 

Juniorernes beretning
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andre - det er virkelig godt at kunne som spejder og taler ind i forløbstanken som 
meget af spejderarbejde bygger på. 
Derudover fik vi lært nogle minispejdere at kende - som jo så efter sommerferien 
blev til vores egne juniorspejdere 🙂.

Det markerede også afslutningen på spejderåret, inden vi gjorde os klar til en 
sommerlejr lidt ud over det sædvandlige.

Årets sommerlejr var ikke helt normal: i år var der Spejdernes Lejr, der nærmest 
kan beskrives som en festival for hele landets spejdere - og også en masse fra 
andre lande! Over 40.000 i alt.
Vi lå i lejr med alle grene i Gruppen, så vi var over 100 samlet, der hver dag skulle 
hjælpes ad med madlavning, hugge brænde og alt andet praktisk der skal til for at 
få sådan en stor lejr til at fungerer.

Derudover var vi hver dag på spændende aktiviteter rundt om på lejren - eller i 
byer rundt om lejren. Det blev til både træklatring, rollespil og svømning udenfor 
lejren, mens det på lejren blev til bl.a. robot-byggeri, oplæg fra Vicki Knudsen og 
en masse besøg i lejrbutikkerne.

Efter sommerferien har vi brugt møderne på at træne i brug af rafter. Gruppen 
har nu endelig fået både rafter og en hytte hvor de kan opbevares i! Det skal 
selvfølgelig bruges, så der er helt klart nogle færdigheder som skal trænes.

Juniorernes beretning
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Juniorernes beretning
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Så har vi også været på Gruppetur, hvor vi har sagt hej til nogle nye seje juniorer, 
som bare glæder sig til at se hvad vi er for nogen. Samtidig har vi også sagt farvel 
til de ældste som nu skal gøre livet sjovt for alle tropsspejderne.

Efter gruppeturen har vi også taget helt nye juniorspejdere ind fra ventelisten så vi 
nu er omkring 35 juniorer.
De nye juniorer har ligeledes skullet opleve hvor meget sjov der egentlig er, i at 
slæbe rundt med rafter, og lære at binde dem sammen med ræb.

Derudover har vi hygget os med de andre juniorer i de lokale grupper, på et fælles 
juniormøde hos Lersøparkspejderne. Her var vi på et fotoløb i Valbyparken med 
morsekoder. Super god aktivitet som valbyparkspejderne havde planlagt til os 
alle.

Efter det har vi fokuseret på de gode, klassiske spejderfærdigheder med kniv-, 
sav-, økse- og bålbevis. Det er en god mulighed for at lære, genopfriske og lære 
fra sig. Det er helt essentielt i vores mål for at skabe selvstændige unge.

I efteråret nåede vi også at være på Juniortræf, hvor vi fik en hyggelig tur 
sammen med de øvrige juniorer i divisionen.

Juniorernes beretning
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I det sene efterår har vi haft et forløb med aktiviteter fra Science Piraterne. Vi har 
taget et Science pirater mærke for de 10-12 årige. Mærket består af en masse 
mindre forsøg som man nemt kan udfører. Alle materialer er noget der kan købes 
i de almindelige dagligvarerbutikker og det er super nemt at gå til. Kan kun 
anbefales.

Derudover har vi været på en juniortur bare for os selv, hvor der var tid til ar tage 
24-timer i sovepose-mærket. Så er det i hvert fald prøvet. Vi havde 28 spejdere 
med og alle klarede at få mærket men de var også glade da de kunne komme ud 
af poserne igen. Da det var blevet rigtig godt mørkt gik vi en tur i skoven for at se 
og prøve mørket. Flere var faktisk bange for mørket men de kom over det når vi 
fik talt om at det jo bare var den samme skov som vi havde gået tur i tidligere på 
dagen.

Året har vi fagligt sluttet af med et fokus på knob, og så lige et rigtig 
juniorhyggemøde med saft kiks bordfodbold og Just Dance inden vi holdt 
juleafslutning med hele gruppen - for første gang i den nye hytte.

Juniorernes beretning



- 21 -

Planerne for 2023 er at deltage på JuniorDivi og til Oak City Rally som vi plejer. Vi 
skal også på vores egen juniortur hvor vi bare skal være os selv. Vi tager nok et 
filmskaber forløb og så regner vi også med at planlægge og afholde et møde for 
minierne. Vi skal selvfølgelig også øve os til JuniorDivi.
Efter sommerferien håber vi at der er nogle nye som vil tage stafetten hos 
juniorne sammen med Peter da både Jeff og jeg har børn som rykker op til 
juniorne fra minerne. Vores drenge skal have lov at have deres juniortid uden 
mor eller far til at holde dem i ørene og derfor er det vores plan at stoppe som 
juniorledere. Jeg vil selvfølgelig gerne hjælpe til bag kulisserne hvis der er brug 
for hjælp til planlægning osv.
Juniorerne er en fed gruppe at være leder for. De kan så meget selv og er endnu 
ikke blevet rigtige teenagere så de vil også rigtig gerne lære og er med på stort 
set alt man kan finde på. Det er en god gren at starte i som leder og de giver rigtig 
meget igen.

Juniorernes planer
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2022 startede ud i coronaens skygge, hvor det desværre ikke var muligt at mødes 
hele troppen samlet. Året første møde i januar foregik derfor i patruljer hvor vi var 
på et woop-app-løb rundt i Brønshøj, her viste det sig, at stop-motion er sværere, 
end man tror, og at man faktisk godt kan skrive en rap om vand. Det var også 
første møde i DITEVS, troppens tilbagevendende patruljekonkurrence, som kørte 
henover foråret. her blev spejderne henover hele foråret afprøvet i både klassiske 
spejderfærdigheder og alle mulige andre kreative opgaver hvor der kunne samles 
point til sin patrulje. 

I slutningen af januar var vi på tropstur, hvor sirius stod for en masse sjov i løbet 
af lørdagen. Det blev en rigtig god tur, selvom vi måtte ændre lidt i programmet. 
Moder Natur viste nemlig tænder da blæsten rasede udenfor hytten. Det betød at 
vi droppe teltene og i stedet sove indenfor. Natløbet blev også lidt anderledes end 
det blev plejer, men vi havde en rigtig god tur alligevel. 

En stor gruppe af radiserne var i påsken afsted på påskekursus på Forlev. Her 
blev de meget klogere på patruljedynamik og har fået skabt nye venskaber på 
tværs af landsdelene. 

Troppens beretning
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Troppens beretning Troppens beretning
I april måned flyttede vi officielt ind i vores nye hytte og derfor blev der brugt nogle 
patruljemøder på at få indrette og gjort patruljelokalerne til patruljens eget lokale. 
I år kunne vi igen deltage i Oak city rally, så en del af maj måned gik med at få 
bygget og pyntet biler. Den sidste weekend i maj tog derfor hele tre tropsbiler fra 
B21B den 10 km lange tur fra farum st. til Egemose Centret, hvor alle kom ind i en 
flot tid. 

Årets sommerlejr gik i år til Hedeland på Spejdernes Lejr sammen 40.000 andre 
spejdere fra hele landet og udlandet. Her var en masse forskellige uniforms farver 
samlet en hel uge til en masse aktiviteter. Hos troppen var vi blandt andet ude og 
klatre inde i Roskilde, i Escape room og til en kæmpe vandkamp. Derudover blev 
der tid til at tage både friendship award mærket og det officielle aktivitetsmærke, 
der kræve at hver spejder deltog på 5 aktiviteter der havde fokus på hver sit emne 
såsom klima, globalisering og venskab. Udover en masse aktiviteter stod troppen 
også for at bygge køkkenbord og være med til at opbygge lejrpladsen for hele 
gruppen. Dette gjorde I super godt. 
‘
Efter sommerferien tog hele gruppen på gruppetur hvor vi sagde hej til en masse 
nye tropsspejdere. Vi sagde også farvel til en masse som skulle videre som 
seniorspejder. 

I år kunne vi også endelig komme afsted igen på S-togs løbet hvor der en onsdag 
aften i oktober var fart over feltet i de flotte røde tog, med en masse andre 
spejdere fra både DDS og KFUM. En masse spejdere var i efteråret også af sted 
på korpsets PLan kurser for at lære en masse om patruljeledelse og møde en 
masse spejdervenner fra hele landet. En del har fået et projekt med hjem, som 
i skal arbejde med i troppen og det glæder vi os til at hjælpe jer med i løbet af 
foråret. 

Vi sluttede året af med mere fokus på spejderfærdigheder. Derfor blev der både 
på patruljernes egne patruljemøder og tropsmøderne i oktober og november 
arbejdet med pionering. 
I december kunne vi igen julehygge sammen og vi havde derfor både en 
juleafslutning selv i troppen og sammen med resten af gruppen. Til vores egen 
juleafslutning blev patruljerne udfordret på deres spejderfærdigheder, så der 
kunne samles materialer sammen til den mest julede juledekoration.
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Troppens planer
Vi starter året ud med at arbejde med forløbet Science piraterne, som vi vil bruge 
de første par tropsmøder på samt slutte forløbet af på en tropstur.

I starten af februar skal vi på tropstur, hvor Sirius II vil afholde et løb om lørdagen. 
VI er rigtig glade for at vi har dette samarbejde med klanen, da det giver 
spejderne mulighed for at møde de spejdere de er i Sirius, så det ikke virker helt 
så fremmede for dem der skal rykke op til sommer. Derudover håbe vi at det er 
med til at vise tropsspejderne hvad en seniortid kan byde på af aktiviteter. 

Der er også allerede fuld gang i planlægningen af patruljeturene, som kommer 
til at være i marts og april. Her skal patruljen selv afsted på tur, hvor de selv har 
været ansvarlige for at planlægge alt fra indkøb til aktiviteter. 

Vi fortsætter i foråret fokuset på de klassiske spejderfærdigheder så vi kan 
blive helt klar til divisionsturneringen i april måned. Det bliver den første 
divisionsturnering i 3 år, så for mange af jer også den første som tropsspejder. 
Vi vil derfor frem mod divi arbejde med hvordan en sådan turnering foregår som 
tropsspejder. 

Vi kommer til fortsat at arbejde med konceptet patruljens timer så vi kan hjælpe 
med nogle af de udfordringer der kan opstå som patrulje. Vi starter derfor ud med 
afholde en i foråret og efteråret. Vores erfaringer fra forrige år bliver brugt til at 
formen for disse timer også blive ændret lidt (så det ikke kun foregår rundt om et 
bord i patruljelokalet), så vi er spændte på at høre om det til stadighed kommer til 
at skabe værdi for patruljerne i det kommende år. 

I det kommenden år vil der også ske en lederændring i tropsledelsen, da Mie efter 
8 år som leder i troppen har valgt at stoppe efter sommerferien. Hun vil stadig 
være at finde i forbindelse med gruppens andre aktiviteter og det er også muligt 
at hun hjælper til på et møde, en tur, en sommerlejr eller lignende i fremtiden. Det 
betyder at der i løbet af foråret vil blive arbejdet på at skaffe flere ledere, så vi kan 
få lidt flere ressourcer til tropsledelsen, samt en process hvor der skal findes ud af 
hvem der overtager rollen som tropsleder efter sommerferien.
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i 2022 har Sirius II haft gang i den med massere af spændende aktiviteter. Vi 
startede året ud med at tage på Copenhagen Light Festival og nyde de flotte 
lyskunstværker i København. Derudover fik vi prøvet et spændende snitte forløb, 
samt opretholde sidste års tradition med en “Open air bio”. Så flyttede vi ind i 
vores nye hytte og indviede vores nye lokale!
  Så nåede vi til påske og skulle selvfølgelig have et lille påskeløb, hvor “æg” var 
hovednøglen i alle aktiviteter. I foråret tog vi også på den eftertragtede kolleuge, 
som i år blev holdt i en hytte lige ude for ballerup. Vi sluttede foråret af med sjak 
forløbet raftebyg, hvor der blev leget og bygget med “store pinde”.

Da sommeren endelig kom tog Sirius II på Spejdernes Lejr 2022!! Vi mødte 
talstærkt op med 20 klanmedlemmer! Det var en kanon sjov uge, hvor der blev 
snakket på tværs af aldre, grupper, sprog og uniformsfarver. Vi besøgte ScoutOut, 
hvor der blev badet, spillet spil og meget mere. Ugen indeholdt også en koncert 
med Jung, store fælles aktiviteter med de andre seniorer, samt en hyggeaften 
med oprykkerne.

Vi startede efteråret ud med at byde de nye oprykkere velkommen og lærte dem 
lidt bedre at kende. Der blev både lavet mad på bål/trangia sjakforløb og pyntet i 
vores nye lokale. Der blev også holdt en “Sirius around the world” oprykningstur, 
med mange nationaliteter på banen. En af vores mål for sidste år var at lave flere 
ting sammen med de andre klaner i divisionen og det gjorde vi søreme også, 
da vi planlagde et stort halloweenmøde og fik samlet 45 klanspejderer! Der blev 
leget, hygget og givet en rundvisning i hytten efterfølgende. Vi fik dog også lidt 
julehygge ind i klanen, da vi holdt en stor julefrokost med dejligt mad og sjove 
juleaktiviteter.

Sirius II’s beretning



- 26 -

Sirius II’s planer
Vi håber 2023 bliver et år med massere af fede oplevelser. Vi skal bla. 
på en sommerlejr i udlandet og derudover er der massere af planer for 
fællesarrangementer med de andre seniorer i Absalon Division. I løbet af 2023 vil 
Sirius sætte fokus på:

At få stablet vores to-delte klan op på benene.
Sirius bliver opdelt, så der kommer en klan for den aldersgruppe der hedder 20+. 
Derfor skal vi snakke sammen om, hvordan der kommer en glidende overgang 
og mange af de ældre spejdere i den aldersgruppe kan komme tilbage og stadig 
være en del af B21B 🙂

At stille talstærkt op til mange kommende fælles 
klanmøder
Som sagt er der massere af fælles planer for klanerne i divisionen og det skal vi i 
Sirius da alle deltage i! Det glæder vi os meget til.
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BOBs beretning
En hilsen fra Equaluk
I år har vi i Eqaluk nydt godt af, at alle restriktioner i forhold til corona er blevet 
fjernet. Vi har fået holdt en del møder og afholdt både en vintertur og en 
shelterovernatning i foråret. Vores vintertur gik endnu engang mod Syddanmark, 
nærmer bestemt Maribo og omegn. Vi nyder godt af at have en lokal iblandt os, 
der kender alle de gode steder, vi skulle se. Det førte os til en gammel borgruin, 
Fredriksdal Vin, hvor vi kunne se hele produktionen, et koldt men godt dyp i 
havet, lækker mad og en omgang mørkepetanque. Sidstnævnte anbefales kun, 
hvis du er iført sikkerhedshjelm og har udviklet nattesyn. 
Vores sheltertur bragte os til en ny og meget lækker shelterplads nær Måløv. Da 
det var Store Bededag, måtte hveder på bål afprøves - og muligvis er det ikke 
sidste gang, de laves på denne måde. Ser du bort fra tiden, der bruges på det, 
bliver resultatet ganske godt, så vidt vi husker. 
Traditionen tro blev sidste møde inden sommerferien afholdt på Sankt Hans aften. 
I år gik turen til søs, hvor vi ombord på Mikalas båd spiste aftensmad, sang sange 
og fik et aftendyp. 
Vi var desværre ikke afsted som klan på Spejdernes Lejr, men et par stykker fra 
klanen nåede at lægge deres vej forbi lejren og gruppen og fik derved også lidt 
støv og den store fællesskabsfølelse at mærke.
Vores årlige sommertur måtte vi desværre i år se aflyst, da livet sommetider 
mener at have planer andre steder end med omdrejningspunkt omkring klanen. 
Til gengæld blev det i år igen muligt at afholde BOB-møder, hvilket vi ser meget 
frem til at fortsætte med her i 2023. 
Sidst men ikke mindst, har Eqaluk fået vokseværk og har fået et nyt medlem. Det 
er vi meget glade for!
Vi glæder os til at komme i gang her i det nye år, hvor vi bl.a. skal til at planlægge 
gruppetur for gruppen, og sikrer os at vores sommertur i år gennemføres.
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BOBs beretning
En hilsen fra Polaris
Vi startede året ud med at lave vores årsprogram, for at have styr på de 
kommende torsdagsmøder. I Januar 2022 tager denne planlægning sted ude i 
naturen, det blæser meget, men som spejdere klare vi det i fællesskab og får lagt 
et godt og solidt program. Vi skal i løbet af 2022 lærer nyt, opleve verden, holde 
formen ved lige og smage på naturens herligheder. 

Corona var ikke helt væk i starten af 2022, så vi har et par gange haft et par 
online møder, som vi også havde tilbage i 2021. Vi kan bestemt anbefale den 
online udgave af tegn og gæt. Hvor en person skal tegne på skærmen og alle 
andre skal skrive det ord der bliver tegnet. Med en teams sessioner kørende 
sideløbende gør det denne mødeform til et sjovt møde for alle parter.
2022 var året, hvor hele Polaris fik deres egne batikfarvede poser, viskestykker 
og tøj. Med denne flotte udsmykning fik vi sendt os selv rundt på havne 
oløb i Københavns Havn. Vi fik prøvede minigolf i Kødbyen, som er meget 
anbefalesværdig, selv i batik tøj.
Årets sommerlejr blev skubbet frem i året, sådan vi ikke kom i karambolage med 
andre sommerlejre. Denne gik til Herslev ved Roskilde i en spejderhytte med 
meget historie putte ind i hytten (Måske kan du som tidligere spejder fortælle en 
historie fra din hytte tur hertil?).
I påsken var vi alle udenlands hver især. Hjemvendt med nye historier til bordet 
holdte vi møde i vildmarksbadet. Man taler bedst om nye oplevelser nedsænket i 
varmt vand.

Eftersommeren er møderne gået som planlagte - Der er holdt fødselsdag, der 
er bowlet, der er deltaget i et rigtigt godt BOB møde. Vi har lært om rumskrot i 
Planetariet og vi har lært om den københavnske arkitettur på DAC. 
Ved juletid tager vi del i det gode juletræssalg ved hytten. Vi håber alle har nydt 
den gode indhegning som vi har bygget sammen med et par gode ledere og 
forældre.
Afslutningsvis kan vi fortælle, at vi fik brygget en ny Polaris ØL, som vi har nyt til 
vores julefrokost. 
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BOBs planer

Plannerne for 2023 vil være i stil med tidligere år. Der lægges et halvårs eller et 
årsprogram for klanerne. Hver klan tager udgangspunkt i den stil de ved skaber 
gode oplevelser sammen med resten af ens klan.



- 30 -

Ifølge Det Danske Spejderkorps’ nye vedtægter, vedtager den enkelte 
spejdergruppe sine udviklingsplaner for 4 år ad gangen, med ansvar for 
opfølgning forankret i gruppens bestyrelse.
6. november mødtes ledere og bestyrelsesmedlemmer for at finde frem til hvor i 
Bellahøj 21st Barking, en indsats er påkrævet for at sikre at gruppen fortsat kan 
tilbyde spejderarbejde af høj kvalitet, og deltagerne lagde sig efter en runde med 
idegenerering og udvælgelse fast på følgende:

Forældreliv - vi vil gerne gøre det nemt for spejdernes forældre at bakke op om 
gruppen.
Lederliv - vi vil gerne sikre en kontinuerlig proces for hvervning af nye ledere og 
assistenter, og at der generelt foregår støttende aktiviteter, der bakker lederne op 
i deres arbejde med spejderne.
Klanliv - vi vil gerne bakke op om de 16-23-åriges eget spejderarbejde, på en 
måde der gør det attraktivt for alle aldersgrupper at deltage i relevante møder og 
aktiviteter.

Nedenfor er udviklingsplaner for de 3 fokusområder skitseret, med et udvalg af 
konkrete tiltag.

Forældreliv
Der er flere arbejdsopgaver i spejdergruppen, end ledere og bestyrelse kan løfte. 
Det er nødvendigt at opbygge og vedligeholde gode relationer til spejdernes 
forældre, med henblik på at skabe rammer, der gør det forholdsvis nemt for 
forældrene at møde op og give en hånd med praktiske opgaver, og på den måde 
blive en del af gruppens fællesskab.

Lederliv
Det er vigtigt, at der sker et kontinuerligt arbejde med at udvikle gruppens ledere 
og assistenter, der er ansvarlige for spejderarbejdet i grenene, og at man som 
spejderleder i Bellahøj oplever at blive inkluderet i et voksenfællesskab, der også 
går på tværs af de enkelte grenes lederteams. 
Arbejdet med spejdergruppens ledere er en væsentlig del af Gruppelederens 
ansvarsområde, og det er vigtigt, at der i GL-teamet er en GL med dette som 
hovedfokus. Det er vigtigt at sikre, at GL har mulighed for at fokusere på lederne, 
og ikke bliver pålagt for meget administration i forhold til gruppen som sådan. Der 
skal være balance i opgaven med det administrative, fysisk drift, lederudvikling og 
koordinere at der foregår relationsskabende aktiviteter i ledergruppen.
I Bellahøj er GL-teamet på kort tid gået fra 3 til 2 Gruppeledere, heraf er den ene 
ret ny i rollen. Desuden er GLernes roller og opgaver ikke drøftet nærmere med 
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ledergruppen. 
Et sted at starte er at afklare, hvilke områder Gruppelederne for nuværende er 
engageret i, og om arbejdet med lederudvikling kan forankres i GL-teamet, som 
det ser ud nu. Dog vil det være godt at arbejde på at finde en 3. GL, da Bellahøj 
er en stor gruppe, med mange ledere og assistenter, og det er vigtigt at være på 
forkant i forhold til at finde nye ledere og frivillige til at tage ansvar for arbejdet 
med spejderne. 

Klanliv
Sætte de gode rammer for at være en stor klan med stor aldersspredning og stor 
forskel i mulighed for at deltage i klanens møder. Klanen, Sirius, er i gang med 
konkrete tiltag for at give de ældre klanspejdere mulighed for at forene seniorlivet 
en travl hverdag med videregående uddannelse og arbejde. Samtidig skal 
kvaliteten i klanarbejdet for de yngre klanspejdere sikres.
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Tak for i år!
Vi glæder os til at se 
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